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PRIMERA REUNIÓ OFICIAL ENTRE EL CAP DE GOVERN I L’ALCALDE DE LA SEU D’URGELL

Batalla demana a Bartumeu que la
prestació d’atur arribi als fronterers

IAGO ANDREU*
ANDORRA LA VELLA

33 Batalla i Bartumeu, pocs minuts abans de la reunió, al despatx del cap, ahir.

ONA MORANTE

Considera que el
col.lectiu no pot
esperar a la futura
assegurança

Insisteix que
l’aposta per Alguaire
no ha d’afectar
l’aeroport de la Seu

El
cap de Govern, Jaume
Bartumeu, i l’alcalde de
la Seu d’Urgell, Albert Ba-
talla, es van reunir ahir

per primera vegada des que el social-
demòcrata va prendre possessió del
càrrec el juny passat. La trobada es
va realitzar a petició de Batalla, que
va acudir a la cita amb la cartera ple-
na de peticions i demandes.

L’alcalde de la Seu va demanar al
cap de Govern que estudiï la possibi-
litat d’estendre l’ajuda als aturats re-
centment aprovada pel Consell de
Ministres als treballadors transfron-
terers que hagin perdut la feina. «En-
cara que es tracti d’una mesura con-
juntural en espera d’una futura asse-
gurança d’atur, hauria d’arribar a
totes les persones que treballen a
Andorra, també als treballadors
fronterers», va explicar Batalla.

L’alcalde va reconèixer que des de
l’Ajuntament de la Seu no disposa
de gairebé cap competència per re-
soldre la situació dels fronterers, els
problemes dels quals són bàsica-
ment d’índole fiscal i laboral. Ara bé,
Batalla va voler acudir a la reunió
amb Bartumeu com a representant
d’un col.lectiu integrat, aproximada-
ment, per unes 2.300 persones. Per
tot plegat, l’alcalde va aprofitar per
lliurar al cap de Govern les conclu-
sions de l’estudi sobre la situació
dels transfronterers encarregat per
l’Ajuntament alturgellenc.

L’altre punt clau de la reunió
d’ahir es va referir, tal com no podia

ser d’una altra manera, a l’aeroport
de la Seu. Segons Batalla, l’aposta
d’Andorra per Alguaire no té perquè
anar en detriment de la infraestruc-
tura alturgellenca. «Són dos casos di-
ferents i complementaris: el d’Al-
guaire és un aeroport amb més ca-
pacitat, mentre que el de la Seu sem-
pre anirà més destinat a petites ope-
racions comercials i esportives», va
explicar l’alcalde.

Per tot plegat, Batalla va demanar
a Bartumeu la implicació del Princi-
pat en la definició del pla director
de l’aeroport de la Seu. «Andorra
hauria de participar en decidir com
ha de ser l’aeroport que es vol fer
perquè també se’n beneficiarà», va
assegurar l’alcalde que, a més, va vo-
ler separar aquesta qüestió de l’es-
trictament econòmica. «No voldríem
que el fet econòmic obstaculitzés la
participació d’Andorra, perquè defi-
nir el pla director no té perquè anar

necessàriament lligat a participar en
el finançament que, de moment,
han assumit la Generalitat de Cata-
lunya i l’Estat», va concloure.

OFERTA COMPLEMENTÀRIA / El dossier
de Batalla per a la reunió també in-
cloïa altres temes diversos com les
comunicacions viàries, amb les
obres de la N-145 sobre la taula, o el
turisme. En matèria turística, l’alcal-
de de la Seu voldria aprofundir més
en les relacions de complementarie-
tat entre el Principat i l’Alt Urgell.
Batalla va explicar que la comarca
disposa d’una oferta turística que,
en bona mesura, podria ser comple-
mentària de l’andorrana. Així,
doncs, la pràctica inexistència del
turisme rural al Principat es podria
compensar amb la proliferació que
aquest tipus d’allotjament ha viscut
a l’Alt Urgell en els últims temps. H
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les peticions

1 Involucrar Andorra en
la definició del pla
director de l’aeroport
de la Seu d’Urgell
sense entrar, de
moment, a tractar el
finançament.

2 Estendre les
prestacions per
desocupació
involuntària a aquells
treballadors
fronterers que hagin
perdut la feina.

3 Estudiar les
possibilitats de
complementar
l’oferta turística
d’Andorra amb
l’oferta del sector a
l’Alt Urgell.

La situació dels transfronterers,
pendent del Congrés dels Diputats

33 La situació dels treballadors
fronterers ja va ser tractada abas-
tament en una reunió que el cap
de Govern, Jaume Bartumeu, i la
ministra de Salut, Benestar i Tre-
ball, Cristina Rodríguez, van man-
tenir el setembre passat amb la
consellera de Treball de la Gene-
ralitat de Catalunya, Mar Serna.
Aleshores, Bartumeu va explicar a
Serna els projectes del Govern so-
cialdemòcrata per impulsar una
assegurança d’atur homologable
a la de la resta de països euro-
peus que doni cobertura a tots els
cotitzants de la CASS, inclosos els
treballadors fronterers que cada
dia es desplacen fins al Principat.

En espera que aquesta mesura es
debati i, si s’escau, s’aprovi al
Consell General, Serna va instar el
Grup Socialista al Congrés dels
Diputats espanyol a estendre
l’ajuda a l’immigrant retornat a
aquells treballadors fronterers que
hagin perdut la feina i que no dis-
posin de cap cobertura social. La
consellera va aprofitar la seva visi-
ta a Andorra per anunciar la me-
sura. De fet, tal com va recordar
ahir l’alcalde de la Seu, Albert Ba-
talla, els transfronterers ja gau-
dien d’aquesta prestació des del
1982 fins que, a partir del 2005, el
Govern espanyol la va limitar als
casos dels immigrants retornats.


